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L’any 2011, el PSC perdia la his-
tòrica majoria absoluta a l’Hos-
pitalet, la segona ciutat de Cata-
lunya i la més poblada on go-
verna aquesta formació. Quatre
anys més tard, la seva candida-
ta i actual alcaldessa, Núria Ma-
rín, es presenta per segona oca-
sió a unes municipals –després
d’una legislatura on ha intentat
marcar perfil propi per desfer-se
de l’etiqueta de successora de l’e-
xalcalde Corbacho– amb l’ob-
jectiu d’amortir la previsible cai-
guda a les urnes que s’augura per
a la seva formació.

Als comicis de diumenge es
presenten 10 formacions políti-
ques, de les quals 5 ja estan ac-

tualment al Ple –PSC, PP, CiU,
PxC i ICV-EUiA, que concorra
sota el paraigua de Canviem
L’H–. D’aquestes, només el PSC
i PxC repeteixen cap de llista,
amb Núria Marín i Daniel Or-
dóñez, respectivament. 

RELLEU D’HISTÒRICS
Pel que fa a PP i CiU, les dues for-
macions presenten nous candi-
dats. Jordi Monrós substitueix
Meritxell Borràs, que ha estat 16
anys liderant el partit a la ciutat
i que tanca la llista convergent en-
guany, amb un discurs centrat en
la millora de la neteja i la segu-
retat. Per la seva banda, la fins ara
regidora popular Sonia Esplugas
pren el relleu d’un altre històric
de la política riberenca, Juan
Carlos del Río. 

La nova cara visible del PP a
l’Hospitalet va ser criticada fa

unes setmanes per una cam-
panya del seu partit on prometia
limitar la “proliferació” de locu-
toris i kebabs, la retallada dels
ajuts socials complementaris a les
persones amb menys de 5 anys
d’empadronament a la ciutat i on

assegurava que la “fórmula” d’Al-
biol a Badalona “funciona”.

Un altre dels focus d’atenció
d’aquests comicis a la ciutat és la
candidatura de Canviem L’H,
una confluència d’esquerres que,

després de debats, tensions i
desavinences, d’haver tingut el
beneplàcit de Barcelona En comú
i d’haver perdut integrants –Po-
dem va retirar-se de la candida-
tura fa unes setmanes–, concorre
a les eleccions només formada
per ICV-EUiA i Pirates. El primer
lloc d’aquesta candidatura està
ocupat per Ana González, líder
d’EUiA, seguida de Júlia Carba-
lleira, cap de files d’ICV. Les
dues polítiques substitueixen
també dos dirigents veterans a
L’H: Alfonso Salmerón (EUiA) i
Lluís Esteve (ICV). 

NOUS PARTITS, VELLES CARES
Un dels partits amb més opcions
d’obtenir representació per pri-
mera vegada a la ciutat és Ciuta-
dans (C’s), una formació que
presenta al capdavant de la seva
llista una cara gens desconeguda

a la ciutat: l’expresident de
l’Hospi, Miguel García, militant
del PSC durant molts anys i que
proclama un discurs basat en el
“canvi” i la “regeneració” a l’A-
juntament. Però el cas més clar
d’èxode socialista –de vots i mem-
bres– és el de José Conde, exre-
gidor del PSC que ara encapçala
la llista d’UPyD. 

Una altra de les formacions
amb possibilitats reals d’entrar al
consistori és ERC, que presenta
una llista encapçalada per Toni
Garcia –antic membre d’Els
Verds– i que incorpora candidats
independents i membres de So-
cialisme, Catalunya i Llibertat. 

Per la seva banda, PxC aspi-
ra a mantenir els seus dos regi-
dors que té actualment al Ple, un
dels quals, Alberto Sánchez, no
forma part enguany de les llistes
de la formació.

La defensa del gran feu
» El PSC vol evitar ensurts a les eleccions de diumenge a l’Hospitalet, la ciutat més gran que governa
» Al municipi es presenten 10 formacions polítiques en total, de les quals 5 ja estan actualment al Ple

Fa 36 anys que el PSC governa la ciutat. Fotos: Arxiu

Dels partits amb 

representació al Ple, 

només PSC i PxC

repeteixen candidat
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Estem en campanya electoral du-
rant dues setmanes. Cartells, pan-
cartes, fulletons, globus i mítings.
Tot molt normal, es tracta de fer-
se visible als ciutadans perquè els
recordin el dia d’anar a votar i es-
cullin la papereta que pertoca. Cal
que ens facin un reguitzell de pro-
meses que saben que no les com-
pliran mai? Cal que ens expliquin
el que han fet malament els altres
i no ens expliquin què i com ho fa-
rien ells fent propostes en positiu?
Cal que diguin “cull d’olla” i facin
insinuacions velades o es dubti
sobre l’honradesa dels oponents
polítics? Com es pot dir que l’in-
terès del mateix partit és a fi de bé,
i el dels altres és portar a la ruïna
el poble? Perquè ens tracten com
si fóssim uns ingenus sense ni un
grau d’intel·ligència? Es pensen
que els ciutadans, ens podem em-
passar tot el que ens diuen i que
nosaltres actuem amb l’impuls de
les vísceres? 

Molts, que ara es llacen bra-
vates els uns als altres, hauran de
negociar per formar el govern de
la seva ciutat, val la pena entra en
desqualificacions ara? Són cons-
cients els partits polítics, que la
societat, a més d’ells, la formen
tot un munt d’associacions i so-
cietats culturals, veïnals, esporti-
ves, empresarials, etcètera que
també han de dir-hi la seva, qui els
consulta abans de la campanya?
La veritat, la majoria de vegades
quan fan els debats electorals
apago la ràdio i la televisió, i ho
faig per estalviar-me la vergonya
aliena de veure com uns perso-
natges que haurien de fer una
confrontació de propostes per al
seu municipi, es dediquen a tirar-
se retrets uns als altres. Si em fal-
ten el respecte, apago i marxo!

4Respecte
per Jordi Lleal

#Provocador#Xivatos?

@AnnaSimo: Dos policies estatals avisen a ji-
haidistes que els Mossos els investiguen i
ministre respon que els Mossos no poden
combatre  el terrorisme. Dimiteixi.

@david_bassa L'Estat espanyol és estruc-
turalment i culturalment franquista.  Wert
no és una excepció, Wert és la regla, Wert
és el seu mainstream...

4Votem la nostra gent
per Domingo Mir, Gent de L’Hospitalet

Els que vivim a L’Hospitalet, ara
tenim una oportunitat única de
decidir si volem tornar a gene-
rar ocupació i riquesa per a tot-
hom, d’estar al costat dels més
febles, de protegir els nostres es-
pais verds, de salvar el nostre pa-
trimoni i de tornar a recuperar
la dignitat col·lectiva.

Ara L’Hospitalet pot con-
vertir-se en una ciutat molt
potent on es desenvolupin les
activitats necessàries per a ga-
rantir el benestar de la seva
gent... Això ha de ser la princi-
pal prioritat del pròxim Govern
Municipal.

No necessitem gent que no-
més sap encimentar la ciutat, ni
als que separen als veïns pel seu
color de pell o el seu origen, tots

som de casa. Ni tampoc aquells
que només volen continuar xu-
clant de la teta municipal, ni dels
que aspiren a ser els següents
xucladors.

Ara més que mai hem de fer
que governin les persones de
L’Hospitalet que estimen la nos-
tra ciutat, que creuen en la seva
gent i que es deixaran la pell per-
què L’Hospitalet torni a funcio-
nar. Aquesta bona gent, encap-
çalada per l’Antoni Garcia forma
part de la llista d’Esquerra Re-
publicana de Catalunya.

Fem-los guanyar. Fem que
d’una vegada per totes guanyi
la nostra gent, la Gent de
L’Hospitalet.

El pròxim 24 de maig que
ningú es quedi sense votar ERC.

Com cada any, a tocar finals de
maig es celebra en aquest país
la diada del Dia de les Forces
Amades. Sentit reconeixement
que la nostra societat dóna als
empelts dringadissos d’un
amor que tot s’ho fa..., ex-
pressat pel cas en multitud
d’esdeveniments on tothom
segurament es pot veure iden-
tificat en més d’un sentit. Una
fita que ens adreça, si més no,
a una amaro de subjectivitats
del tot opinables copsant de
nosaltres contraposats senti-
ments de rebuig i desig. 

Què és sinó l’extremitud de
l’amor? Totes les forces ama-
des sense distinció hi són pre-
sents en aquesta memorable
jornada, sí. Com no podria
ser d’altra manera: les de la
terra ferm, les dels mars sen-
se límits tangibles i les de l’a-
ire que ens confina. 

Quin espectacle desbor-
dant, caram!

Un reguitzell completís-
sim d’actes multitudinaris que
les tenen de protagonistes,
s’estén a banda i banda de la
península presidit per autori-
tats i personalitats notòries
d’àmbits diversos, per tal d’a-
falagar-nos durant unes hores
dels bressols de les seves infi-
nites virtuts… Però què seria
d’aquests honors escenificats
per les forces amades per em-
fatitzar l’amor, sense l’expres-
sió cabdal dels infinits invents
amb què es transmet entre
tots i totes nosaltres el seu in-
versemblant sentiment. Sí, ara
sí, les armes amb què es de-
fensen aquestes tenen la seva
justificació i lluïssor en aques-
ta meravellosa efemèride, ai-

xecant d’hom encara més l’or-
gull i els valors patris. 

Màquines sorprenents ca-
paces de localitzar, assetjar i
d’abatre qualsevol signe de
vida allunyat de les seves pre-
misses. Ginys de fabulosa es-
tètica que ens fan tremolar
només de sentir prop nostre
els seus nyigui-nyoguis, sigui
quina sigui la seva missió en
temps de pau o de guerra.
Aparells d’espant, implaca-
bles, que al capdavall ens fan
fidelitzar-nos a la idea que no
podem viure en el món sense
el beneplàcit d’aquest amor
ideal. 

Llàstima, caram!
Els rònecs trepidants dels

seus motors en figurats camps
de batalla, ens emocionen.
Mentre els veiem evolucionar
en les exhibicions que s’han
preparat per a la jornada, vé-
nen fàcilment a la memòria
històries dels milions de per-
sones que han mort enamora-
des del seu omnipresent poder.
Sí, aquelles que a sitis ignots -
i no tant- fugien perseguides
per desenes de tancs i altres ve-
hicles disparant intermina-
bles ràfegues d’amorosa i letal
munició. Altrament, els vai-
xells enfonsant els mateixos
mars amb trepidants explo-
sions d’allò més sentimental i
mel·liflu. I, també, ah!, els vols
divins dels avions alliberant to-
nes i tones de bombes en zones
urbanes òrfenes d’aquestes
sotileses i passions.  

Quant d’amor, tot plegat!
Però, ens cal de debò un dia

de les forces amades per de-
mostrar-nos que no creiem
en aquesta mena d’amor?

per Gregori Portero

4El Dia de les Forces Amades

#Campions

@LluísFlaquer: Cinc de les set últimes
lligues per al Barça, per a Messi, per a Xavi
i Iniesta... el cicle irrepetible va fer una
pausa, però segueix molt viu.
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L’Hospitalet

Més d’un centenar de comuni-
tats de veïns, gran part d’elles de
la ciutat, han perdut les seves
aportacions econòmiques a cau-
sa del tancament de Finques
Pallarès, una administradora de
finques que ha deixat els seus
treballadors al carrer i ha desatès
les finques que representava. 

Davant d’això, l’Ajuntament
ha posat en marxa un dispositiu
especial destinat a atendre les co-
munitats de veïns afectades pel
tancament de l’empresa. Aques-
ta mesura s’implementa a través
de l’Oficina Municipal d’Infor-
mació al Consumidor (OMIC),
que posa a disposició de les fin-
ques afectades un protocol amb
els requeriments i documentació
necessàries per iniciar el proce-
diment de reclamació davant

d’aquest administrador. Segons
han informat diversos mitjans,
una comunitat de veïns del ba-
rri del Centre, que ja ha pre-
sentat la demanda correspo-
nent, hauria perdut prop de
80.000 euros que havien anat
pagant per reformar la façana
del seu edifici. I és que segons els
afectats, la quantitat que deu

l’administrador de finques arri-
ba al milió d’euros en total.

Segons assegura un dels ad-
vocats dels afectats a El Punt
Avui, Cristóbal Barea, un dels
dos socis de Finques Pallarès se-
gueix al local que l’empresa té al
carrer París lliurant informació
a les comunitats que així li ho
demanen. 

Suport municipal als afectats
per l’estafa de Finques Pallarès

» El tancament de l’empresa ha deixat prop de 100 comunitats 
de veïns de la ciutat desateses i un deute de més d’1 milió d’euros

Rebuig a les desfilades 
dels Caballeros Legionarios

POLÈMICA4El Ple de l’Ajunta-
ment va aprovar una moció  pre-
sentada per EUiA i ICV que re-
butja les desfilades a la ciutat de
la Hermandad de Antiguos Ca-
balleros Legionarios de Barce-
lona, que tenen lloc cada Set-
mana Santa pels carrers del ba-
rri de Sanfeliu. Els grups del PP
i PxC van votar-hi en contra. 

Els membres d’aquesta as-
sociació desfilen per la via pública
uniformats i armats. Enguany,
però, van manifestar-se per San-
feliu el passat Divendres Sant en
protesta per no haver rebut el

permís per processionar aquest
any. Aquesta mobilització, que no
va rebre l’autorització municipal,
es va acabar celebrant gràcies a
un permís d’Interior. 

En aquest sentit, el rector de
la parròquia de la Immaculada
Concepció, Custodio Ballester,
denuncia en una carta al portal
web catòlic HazteOir que els fi-
dels d’aquesta parròquia patei-
xen una persecució “intensa”
per part de “grups polítics so-
cialistes, comunistes i naciona-
listes”, liderats per “Núria Marín,
del PSOE”. 

Pas endavant per construir un
casal de gent gran a Can Serra
EQUIPAMENTS4L’última ses-
sió plenària abans de les elec-
cions va aprovar la modificació
puntual del Pla General Metro-
polità (PGM) per tal de poder
concretar i habilitar un espai per
al futur casal de gent gran del ba-
rri de Can Serra. 

Aquest futur equipament
municipal estarà emplaçat en
un espai entre els carrers de
Castellbó, de la Carpa, d’Ando-
rra i una edificació ja existent, un
terreny rectangular que ocupa
381 metres quadrats. L’Ajunta-
ment preveu que aquest edifici

compti amb unes instal·lacions
amb una superfície total de 1.200
metres quadrats. Sobre la seva
distribució, està previst que la
part de l’edifici que dóna al carrer
de Castellbó compti amb dues
plantes, mentre que la part que
mira al carrer d’Andorra tin-
dria, en canvi, quatre. 

L’alcaldessa, Núria Marín,
va assenyalar que no ha estat fà-
cil trobar aquest espai dins del
barri, i va assegurar que amb
aquesta millora, “es retorna a la
gent gran una part de tot allò que
ha donat a la ciutat”. 

Vint entitats insten els partits 
a posicionar-se en temes clau

ELECCIONS4L’Espai de Ciuta-
dania, una plataforma que en-
globa 20 entitats de la ciutat, pre-
sentarà avui al Centre d’Estudis
un document que ha fet arribar
als partits que es presenten a les
municipals a l’Hospitalet, on es
destaquen les qüestions que, al
seu judici, són primordials per
tal de sortir de la crisi. 

L’Espai de Ciutadania posa
èmfasi en el fet que per sortir de
l’actual situació econòmica cal

“escoltar la veu de la ciutadania”,
i no governar “sota els dictats
dels interessos econòmics d’uns
quants”. 

El grup també ha demanat
els partits polítics que es posi-
cionin davant de les seves pro-
postes, com ara la signatura
d’un “gran acord” amb les enti-
tats del Tercer Sector o la crea-
ció de l’Observatori Local per a
la Transparència i l’Eficiència,
entre altres.

Redacció
L’HOSPITALET

Una imatge de les desfilades dels legionaris. Foto: Twitter (@FrCustodio)

Salut | Denuncien esperes de més de 15 dies als CAP
La Federació d’Associacions de Veïns de l’Hospitalet denuncia esperes de fins a 15

dies als CAP perquè els pacients es puguin visitar amb el seu metge de capçalera.
Per altra banda, la federació també demana que es posi en marxa el CAP de la 

Florida, un equipament ja enllestit però que encara no ha entrat en funcionament. 

Local de Finques Pallarès al carrer Enric Prat de la Riba. Foto: Google Maps
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Està satisfeta d’aquests qua-
tre anys al capdavant del
consistori?

Sí, tot i que la situació ha estat
molt complexa i ens hem trobat
molt sols, tant per part de la Gene-
ralitat com de l’Estat, que no han
complert amb els seus compromi-
sos. Des de l’Ajuntament hem in-
tentat donar tot el suport a les fa-
mílies, empresaris i comerciants
que ho passen malament. 

Fent balanç de la seva actuació
de govern, què destacaria espe-
cialment?
Hem acompanyat els col·lectius
que pitjor ho estan passant i hem
continuat construint una ciutat
amb moltíssimes mancances his-
tòriques. Malgrat la crisi, hem fet
una inversió important en aquest
aspecte. A més, hem pensat en el
futur de la ciutat buscant la impli-
cació de tothom amb LH-On, un
procés participatiu on hem plan-
tejat les nostres propostes de futur.

Alguns partits han dit que aquest
procés no ha tingut la participa-
ció esperada... 
Al contrari. És la primera vegada
que es fa un procés participatiu

com aquest a la ciutat. Jo no con-
sideraria 6.000 persones una xifra
menor. Ha estat un èxit de partici-
pació i d’implicació en un projecte
que no ha estat fet en un despatx.

Si pogués tornar enrere, faria al-
guna cosa diferent?
Segurament. Hem assolit un 95%
dels nostres compromisos recollits
en el Pla d’Actuació Municipal
(PAM), però segur que hi ha coses
que es podrien haver fet millor o
unes altres que, si les haguéssim
de decidir en aquest moment, no
les faríem igual. 

Quines?
[Pensa]. No hi ha res especialment
significatiu. Potser alguna obra
concreta on es va tenir molt en
compte l’opinió dels veïns, però
que després ens hem adonat que
possiblement hauria d’haver pre-
dominat la visió dels tècnics. Sem-
pre hi ha encerts i errors, dels quals
hem d’aprendre. 

Trenta anys del seu partit al go-
vern municipal segur que deixen
molts encerts i errors. Creu que
aquesta longevitat li pot passar
factura a les eleccions d’aquest
diumenge?
Factura en positiu, en tot cas. 

O en negatiu...
Aquesta ciutat ha passat, en 30

anys, de ser un suburbi de Barce-
lona a ser el segon municipi de Ca-
talunya i el segon motor econòmic
del país. Tinc 51 anys, conec la ciu-
tat i recordo que abans era grisa i
sense vida. Avui, L’H és una ciutat
dinàmica i orgullosa. Però això és
una feina no només dels socialis-
tes, sinó també de les forces pro-
gressistes i de la ciutadania. 

Creu, per tant, que el PSC ha
sabut desenvolupar l’orgull de
ciutat, el qual, per cert, és un dels
eixos de la seva campanya.
Evidentment. Fa uns anys, els ciu-
tadans de L’H no se sentien orgu-
llosos de la ciutat ni tenien un
sentiment de pertinença. Avui és
tot el contrari. La gent se sent del
seu barri i de la seva ciutat. 

Uns barris on creixen les queixes
en matèria de seguretat i neteja.
Creu que la ciutat està bruta?
Això és molt relatiu. La ciutat s’em-

bruta perquè hi ha comportaments
que no hi ajuden. Hem fet un esforç
important per millorar el servei de
neteja, i crec que els resultats es
poden veure al carrer. L’opinió dels
ciutadans ha millorat també en
aquest sentit. De totes maneres,
una ciutat no és més neta perquè
es netegi més, sinó perquè s’em-
bruti menys. És important la col·la-
boració i implicació de tots.

I en l’altre cas, creu que L’H és
més insegur ara?
L’Hospitalet és una ciutat amb uns
índexs de delinqüència menors
que Barcelona, Badalona o que la
mitjana de l’àrea metropolitana. Sí
que és cert que hi ha ciutadans
que, malgrat no patir cap delicte,
poden tenir una percepció major
d’inseguretat. Aquí hem de treba-
llar perquè se sentin més segurs. 

De fet, la majoria de les queixes
en aquests dos àmbits prove-
nen dels barris del Samontà.
S’han impulsat algunes zones,
com ara la plaça Europa, en de-
triment dels barris del nord de la
ciutat?
No. La plaça Europa és un espai
molt relacionat amb l’activitat eco-
nòmica. On vivim, majoritàriament,
és als barris. 

Per això li deia. A la plaça Europa
hi viu menys gent, però potser

ha rebut molta més atenció que
no pas els barris, que estan que-
dant en segon terme...
En absolut. El nostre model vol
desenvolupar espais com la plaça
Europa per redistribuir entre els
barris i els ciutadans la riquesa que
generen aquestes zones. Obtenir
riquesa per redistribuir-la als barris
on viu la gent. Si no fos per la plaça
Europa, no hauríem pogut multi-
plicar per nou les beques menja-
dor, per exemple.

Tornant a la seguretat, fa pocs
dies es va conèixer la imputació
del cap de la Guàrdia Urbana
local per un cas de presumpta
adulteració del procés de selecció
del cap de policia de Torredem-
barra. Quina és la postura del
consistori al respecte?
El senyor Francisco de la Torre és
un professional que fa més de 30
anys que està al cos. Amb tota la
voluntat de contribuir en un pro-
cés selectiu, com es fa en altres
àmbits de l’administració, s’ha vist
abocat en un tema que no té a
veure ni amb la seva persona ni
amb la seva professionalitat. 

Una altra qüestió que torna a
estar d’actualitat és Can Trabal.
Diverses associacions, partits i
col·lectius denuncien que el pla
de reforma de la Gran Via no res-
pecta aquesta zona agrícola. Creu

Núria Marín
Alcaldessa i candidata del PSC a la reelecció

Text: F. Javier Rodríguez
Fotografia: Neus Marmol

“Em sembla molt bé la participació, però
no es pot governar a cop d’assemblea”

“Si no fos per la plaça

Europa, no hauríem

pogut multiplicar 

per nou les beques

menjador”



que tenen fonaments aquestes
queixes? 
Can Trabal és avui un espai privat i,
per tant, ningú de la ciutat pot
gaudir-ne. Amb la transformació
de la Gran Via guanyarem un parc
de 27 hectàrees, el més gran de l’à-
rea metropolitana. La ciutat tindrà
un guany molt important amb
aquesta transformació, perquè
també es generarà activitat eco-
nòmica i ocupació. 

Canviant de tema, finalment la
designació del nou director dels
mitjans públics haurà d’esperar
a la pròxima legislatura. El serial
dels mitjans l’ha perseguit du-
rant tot el mandat...
El procés de selecció s’ha fet amb
l’acord de totes les forces, però a
l’últim moment, a causa de les
eleccions, no s’ha fet el nomena-
ment. Aquest és un tema que hem
d’abordar després de les munici-
pals i la decisió es prendrà amb un
nou Ple i amb unes noves forma-
cions polítiques. 

Unes formacions que han criti-
cat la parcialitat dels mitjans de
comunicació públics. Compar-
teix aquestes acusacions? Creu
que són justes?
No comparteixo en absolut aques-
tes acusacions. Tenim uns grans
professionals treballant als mitjans
de comunicació públics que tenen

criteri propi. Evidentment, hi ha un
consell d’administració, on estan
representats tots els partits del Ple,
que marca algunes directrius. Pos-
siblement a algun partit polític de
l’oposició no li agrada que s’expli-
quin les coses que fa el govern mu-
nicipal. Però és que no tot el que
s’ha d’explicar és el que diuen els
caps de l’oposició.

Jordi Monrós (CiU) va dir recent-
ment a aquest periòdic que el
Diari de l’Hospitalet era el “Face-
book de l’alcaldessa”...
De fet, s’informa poc del que fa
l’alcaldessa. Si s’informés de tot el
que faig, tindríem monogràfics.
Jo hi trobo a faltar coses que faig
i que no queden reflectides, però
imagino que això li passa a tot-
hom. Els professionals tenen el
seu criteri i realitzen les notícies
que ells consideren rellevants. Jo
no conec les informacions que
sortiran, la meva agenda no la re-

alitzo en funció del que sortirà al
diari o a la televisió.

Creu que s’hauria de celebrar un
debat a LH Digital amb tots els
candidats?
Jo no recordo que mai s’hagi fet
cap debat. A mi, tanmateix, m’a-
grada debatre i posar davant de
la ciutadania el nostre projecte i
les nostres idees. Ho trobo posi-
tiu. Però suposo que hi ha gent
que té necessitat d’explicar-ho tot
durant aquests dies perquè no ho
ha fet al llarg de quatre anys. No
m’he negat mai a fer cap debat. Si
hi ha algú que ho planteja, i si la
meva agenda m’ho permet, jo o
algú de la meva candidatura hi
participarà.

Un dels temes que segur que de-
batrien seria el soterrament de
les vides del tren. Ho arribarem
a veure algun dia fet realitat?
Espero que sí. Com a ciutat, dema-
nem a la ministra de Foment que
prengui el compromís de tirar en-
davant aquesta obra. 

Creu que l’últim anunci de re-
alització de les obres per fases
serà el definitiu?
El projecte ja està fet, només cal
posar en marxa la licitació i execu-
ció. Aquest és un projecte de país:
les rodalies es col·lapsaran si no s’a-
borda el túnel ferroviari per L’H. 

Entrem en matèria electoral. Fent
memòria, les passades eleccions
van marcar la fi de la històrica
majoria absoluta socialista a la
ciutat. Va ser aquell fet un avís
per a navegants?
Aquells resultats van ser una aposta
clara per a les forces d’esquerra
en aquesta ciutat. Confio que di-
umenge hi haurà un suport ma-
joritari envers les esquerres, però
també som realistes. Els canvis
que s’estan produint a la política
general també afectaran les mu-
nicipals a L’Hospitalet. 

Parlant de política general, ara
la direcció del PSC sembla que
ha fet una aposta decidida per
reforçar el seu vincle amb el
PSOE. Això, en una ciutat com
L’H, li pot jugar a favor a les mu-
nicipals?
El vincle PSC-PSOE ha existit sem-
pre. Una altra cosa és com s’ha vi-
sualitzat per part dels mitjans. Mai
no s’ha posat en qüestió aquesta
relació com a organització, perquè
no seria positiu ni per a Espanya ni
per a Catalunya.  

Un altre tema delicat de la legis-
latura ha estat la qüestió de les
dietes de la FMC. Considera que
aquest episodi la pot perjudicar
de cara a les eleccions?
Aquest va ser un tema desgraciat
que ja està tancat. Jo ja vaig expli-
car el que vaig fer, i aquestes dietes
no poden posar en qüestió la meva
honestedat i la meva dedicació a la
ciutat. I crec que no serà un ele-
ment que sigui valorat de cara a les
municipals. 

Sigui com sigui, després d’aques-
tes eleccions s’entreveu un Ple
més fraccionat. Té por que una
de les formacions amb opcions
d’entrar-hi, Ciutadans, li pugui
treure vots?
Ara mateix som sis forces políti-
ques al Ple. Per tant, no crec que
n’entrin moltes més. A mi no em fa
cap por. Que hi hagi diverses for-
macions en un ajuntament no ha
de ser negatiu, sempre i quan hi
hagi la voluntat de tots els partits
de treballar per la ciutat. 

Però tem perdre suports que
vagin a parar a Ciutadans?
No. 

Li passa pel cap un pacte amb
aquesta formació?
No. Aquesta és una ciutat gover-
nada amb una ideologia i uns va-
lors, i els que representen C’s o el
PP no van en aquesta direcció. 

Sonia Esplugas, candidata del
PP, va assegurar a Línia L’H que
C’s de l’Hospitalet era un partit
d’esquerres...
Això vol dir que no coneix ni el par-
tit ni el cap de llista. 

En matèria d’acords, vostè ha dit
en més d’una ocasió que la seva
primera opció per pactar són els
seus socis tradicionals d’ICV-
EUiA –ara a Canviem–. Si no fruc-
tifiqués l’acord, té alternatives?
Durant 17 anys hem treballat amb
una confluència de les esquerres
d’aquesta ciutat. Ha estat un pacte
positiu que ens ha permès fer polí-
tiques necessàries. La meva primera
opció és reeditar el pacte amb ICV-

EUiA. He sentit que volen sotmetre
aquesta decisió a assemblees po-
pulars. Em sembla molt bé la parti-
cipació, però aquesta ciutat no es
pot governar a cop d’assemblea. 

Té una segona opció?
Governar en solitari i buscar possi-
bles acords estables o puntuals per
governar la ciutat. 

Amb Jordi Monrós, per exemple,
amb el qual, segons va dir vostè,
és “més possible” arribar a acords?
No ho descarto. Però primer hem
de veure si CiU en té voluntat o no.
En tot cas, sempre seria després
d’un període de reflexió. No ho veig
de forma immediata l’endemà de
les eleccions. Això és com els matri-
monis: després de trencar una rela-
ció permanent, l’endemà no en sol
començar una de nova. És necessari
un temps per conèixer-se.
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“Les dietes de la

FMC no poden posar

en qüestió la meva

honestedat i la meva

dedicació a la ciutat”

“El soterrament 

de les vies és un 

projecte de país: 

si no es fa, les rodalies

es col·lapsaran”

“Als mitjans públics 
s’informa poc del que fa 
l’alcaldessa. Si s’informés 
de tot el que faig, 
tindríem monogràfics”
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El cap de la Guàrdia Urbana de
l’Hospitalet, Francisco de la To-
rre, ha estat imputat per una pre-
sumpta manipulació d’una opo-
sició per a la plaça de cap de la
policia local de Torredembarra,
jurat de la qual va formar part
l’any 2009, quan  encara no era
cap de la Guàrdia Urbana de
l’Hospitalet.

El jutge també ha imputat la
resta de components del jurat
d’aquelles oposicions. Entre els
encausats hi ha també el cap de
la policia municipal de Tortosa
i l’interventor general de l’A-
juntament de Barcelona que,
segons el jutge, van intervenir
per adulterar els processos de se-
lecció.

La investigació ha estat duta
a terme per la Unitat de Delictes
Econòmics de la Guàrdia Civil de
Tarragona, la qual ha estat in-
vestigant les actuacions del con-

sistori de Torredembarra des
que es va imputar l’alcalde, Da-
niel Masagué, i altres regidors
per blanqueig de capitals i altres
irregularitats.

Poc després de conèixer
aquesta notícia, el PP de l’Hos-
pitalet va demanar el cessament
temporal de Francisco de la To-
rre com a cap de la Guàrdia Ur-
bana fins que s’aclareixin els

fets, i va demanar a l’alcaldessa
que donés explicacions.

En una entrevista a Núria
Marín publicada en aquest nú-
mero de Línia L’H [veure pàgines
8 i 9], la batllessa destaca la ca-
rrera professional de De la Torre
i assegura que l’agent “s’ha vist
abocat en un tema que no té a
veure ni amb la seva persona ni
amb la seva professionalitat”. 

Edifici de la Guàrdia Urbana. Foto: Google Maps

Imputen el cap de la Guàrdia
Urbana, Francisco de la Torre

Centre Cultura | Història de L’H per a infants al Museu
El Museu de L’H incorpora des de fa uns dies una mostra permanent, que

porta el títol de L’Hospitalet: un indret, una història, adreçada als més
petits de la ciutat. Els continguts han estat preparats amb col·laboració
del Consell de Nois i Noies de primària de diversos centres de la ciutat.

Redacció
CENTRE

Alberto Garzón, a l’acte 
central de Canviem

ELECCIONS4Alberto Garzón,
candidat d’IU a presidir el govern
espanyol, va participar dime-
cres passat en l’acte central de la
campanya de Canviem L’Hospi-
talet, que encapçala Ana Gonzá-
lez. També hi van assistir Joan
Herrera, coordinador nacional
d'ICV, i el coordinador general
d'EUiA, Joan Josep Nuet.

Tots tres van alerta sobre un
possible pacte entre PSC i Ciu-

tadans a la ciutat, i que per tal
d’evitar aquesta possibilitat cal
“votar Canviem”.

La candidata Ana González
va reivindicar durant la seva in-
tervenció un “gir a l’esquerra
per garantir un rescat social” i va
manifestar que eren molt cons-
cients que “el canvi és ara”.

L’acte va tenir lloc a la plaça
de Lluís Companys i va aplegar
mig miler de persones.

Oriol Junqueras i Albert
Rivera coincideixen a la Farga
POLÍTICA4Els líders d’ERC i
Ciutadans van  presidir el mateix
dia, el 12 de maig, al mateix
lloc –La Farga– i a la mateixa
hora –7 de la tarda–, els mítings
centrals de la campanya dels
seus partits. Això sí, Albert Rivera
en una sala i, Junqueras, en una
altra. Tots dos van venir a
l’Hospitalet a donar suport als
seus candidats locals, Toni Gar-
cia (ERC) i Miguel Garcia (C’s).

Rivera va dir que el fet que

“les sales quedin petites és símp-
toma del què passarà el 24-M”.
Miguel Garcia va dir que falten
molt pocs dies “perquè comen-
ci el canvi”.

Junqueras, per la seva banda,
va reclamar la culminació del
“polígon de Gran Via”, el sote-
rrament de “les vies de Renfe i
acabar les línies 9 i 10 del metro”,
mentre que Antoni Garcia va
parlar de com potenciar l’eco-
nomia a través del petit comerç.
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la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

366.600 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

36.000
9.000

Total 366.600

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
36.000

publicitat@comunicacio21.com

Sant Josep ha viscut quatre dies
frenètics (14, 15, 16 i 17 de maig)
amb la celebració de la Festa Ma-
jor del barri. Al llarg de les jor-
nades hi ha hagut activitats per
a tots els gustos i públics, amb el
renovat parc de la Serp com a
centre neuràlgic.

Dijous 14 es van encetar els
actes amb la presentació de la fes-
ta al Centre Cultural Sant Josep
a càrrec d’Antonio Gata, presi-
dent de la Comissió de Festes. 

El divendres al vespre es va
celebrar el correfoc i la tabalada
a càrrec dels  Diables Kabra i des-
prés va ser el torn de la música
amb una disco-mòbil amb Fes-
tival Sound.

El gruix de les activitats, però,
es va concentrar durant el dis-
sabte i el diumenge. Dissabte es
van fer diversos tallers al matí i
es va celebrar la novena edició de
la Mostra de Vins i Caves, al ca-

rrer Estrella. També es va fer la
dissetena Trobada de Diables
Infantils, amb un recorregut pels
carrers del barri i que comença-
va i acabava al parc de la Serp.

A la nit, es va llegir el pregó de
la Festa Major, a càrrec de Toni
Albors i es va celebrar el sopar de
germanor i el ball amb l’orques-
tra Aquarium.

El barri es va despertar diu-
menge amb un esmorzar popu-
lar, que va anar seguit d’una
cercavila, un concurs de dibuix

i un torneig de petanca. També
hi va haver un concert dels
Amics de la Música de Bellvitge.
La festa va acabar amb havane-
res i rom cremat i un espectacle
de llums al parc de la Serp.

La nota curiosa de la festa la
va protagonitzar una petita erra-
da ortogràfica als cartells, on en
comptes de  “Sant Josep” posa-
va “San Josep”. L’Ajuntament els
va haver de retirar i substituir-los
per uns altres cartells nous, amb
l’errada ja corregida.

L’epicentre de la festa és el parc de la Serp. Foto: Arxiu

La Festa Major del barri obre 
el calendari festiu a la ciutat

Cultura | Desè cicle d’art contemporani 
El Centre Cultural Sant Josep ha començat el desè cicle d’art 

contemporani, en el qual aglutina propostes artístiques que re-
flexionen sobre la realitat actual. El cicle es basa sobre “l’art
polític” o “art social” i es podrà veure fins a finals d’octubre. 

Redacció
SANT JOSEP

La ciutat va acollir 170
filmacions durant l’any passat
AUDIOVISUAL4L’Hospitalet va
acollir la filmació d’un total de
170 produccions audiovisuals
durant l’any passat, que van des
del cinema, la televisió i els do-
cumentals fins als espots i la fo-
tografia publicitària, segons un
informe elaborat per la Film
Office de l’Hospitalet.

Es tracta d’una xifra força
més elevada que l’any anterior,
quan es van comptabilitzar 129
rodatges a la ciutat, fet que cer-
tifica la consolidació i el creixe-
ment constant d’aquest sector a
la ciutat durant els darrers anys.

Entre les pel·lícules més des-
tacades es troba l’últim film dels
directors hospitalencs Juan Cruz
i José Corbacho, Incidencias.
Aquesta producció ha estat ro-
dada a la fàbrica Cosme Toda,
ubicada al barri de Sant Josep i
compta amb un repartiment de
luxe, amb Lola Dueñas, Carlos
Areces i Ernesto Alterio, i col·la-
boracions com la d’Imanol Arias,
entre altres.

A més, s’han filmat a la ciu-
tat els llargmetratges Chinna-
dana Neekosam i Amor eterno,
dirigida per Marçal Forés.

El duo de cineastes hospitalencs, Cruz i Corbacho. Foto: Arxiu
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Eleccions | La CUP presenta la seva candidatura al barri
La CUP-Poble Actiu va presentar fa uns dies el seu candidat, Khristian Jiménez, i el

seu programa al Centre Cultural de Santa Eulàlia. La candidatura té com a punts 
fonamentals un pla d'emergència social per lluitar contra l'atur i la pobresa a la 

ciutat, la democràcia directa i la participació ciutadana, i “un model nou de ciutat”.

Galeries, museus i centres d’art
de la ciutat participaran de l’1 al
4 d’octubre en la Barcelona Ga-
llery Weekend, unes jornades de-
dicades a l’art que inclouran ru-
tes amb exposicions i actes en ga-
leries i institucions.

Entre els participants, es tro-
ba la galeria d’art Nogueras Blan-
chard, que pròximament s’in-
tal·larà en un antic edifici reha-
bilitat al barri de Santa Eulàlia. 

Segons ha informat el con-
sistori, Nogueras Blanchard ex-
posarà les obres de l’artista ser-
bi Mladen Stilinovic, que abraça
moltes disciplines artístiques,
com el dibuix, la pintura, la fo-
tografia, la performance i el text.

Des dels anys setanta, l’obra
d’Stilinovic se centra en “el llen-
guatge de la política” i reflexio-
na sobre el poder ideològic que
s’ha creat a través del simbolis-
me, la burocràcia i el llenguatge. 

A més d’això, la ciutat comp-
tarà amb instal·lacions artísti-
ques instal·lades a diverses ubi-
cacions, en el marc del programa
Composicions. 

ATRAURE COL·LECCIONISTES
La Barcelona Gallery Weekend és
un projecte que ha estat impul-
sat des del sector públic i privat
i compta amb la participació i el
suport  dels ajuntaments de Bar-

celona i l’Hospitalet, el Departa-
ment de Cultura de la Generali-
tat, les galeries participants i el
patrocini privat. 

Es tracta d’una iniciativa
d’Art Barcelona –Associació de
Galeries d’Art Contemporani de
Barcelona– i que té per objectiu
atraure, entre altres, col·leccio-
nistes, curadors i crítics locals i
internacionals i també el públic
local interessat en l’art. 

L’edifici on s’instal·larà Nogueras Blanchard. Foto: Google Maps

La ciutat participarà en la 
Barcelona Gallery Weekend 

Redacció
SANTA EULÀLIA

Presenten al barri el llibre 
‘La venjança dels Almogàvers’
HISTÒRIA4El passat dijous 14
de maig va tenir lloc la presen-
tació del llibre La venjança dels
Almogàvers, dels autors An-
dreu González i Ramon Gasch.

L’esdeveneminent, que era
d’entrada lliure, va tenir lloc a la
Biblioteca de Santa Eulàlia a
les set de la tarda. Durant l’acte
es va explicar la història de la no-
vel·la, que rememora les aven-
tures dels catalans en terres de
l’antic imperi bizantí.

Monrós promet estalviar 
12 milions anuals al consistori
POLÍTICA4El candidat de CiU a
les eleccions municipals va visi-
tar fa uns dies el barri de Santa
Eulàlia, on va prometre que, si és
alcalde, posaria en marxa un
sistema per estalviar “12 mi-
lions d’euros anuals en la despesa
diària de l’Ajuntament”. Segons
Monrós, això serà possible grà-
cies a la creació “d’una central de
compres per a tots els materials
que s’utilitzen” i afegeix que

també convocarà “un concurs
públic” amb l’objectiu “d’acon-
seguir una millor gestió dels ser-
veis, d’aigua, llum i telefonia del
consistori”, amb el qual es poden
estalviar “molts recursos”.

El candidat convergent as-
senyala que “aquest és un exem-
ple de la quantitat de recursos
que es poden estalviar” perquè
es puguin dedicar a “actuacions
de caràcter social”.
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Bellvitge

Després de la polèmica del mes
passat pel qüestionament del
paper dels zeladors en les au-
tòpsies, ara l’Hospital de Bell-
vitge s’enfronta a un altre cas
controvertit. I és que fa uns dies
el centre va rebre una denúncia
per la mort d’un pacient que
estava en llista d’espera per ser
intervingut d’una hèrnia.

L’home, que tenia 66 anys i
feia vint-i-dos mesos que espe-
rava ser intervingut, va ser ope-
rat d’urgència el gener per una
hèrnia abdominal i va acabar
morint durant l’operació. Els
metges van haver-li de tallar
més de tres metres d’intestí i va
patir una infecció generalitzada
que no va poder superar.

Davant d’això, la família del
pacient ha denunciat el centre
sanitari de Bellvitge per homicidi
imprudent a través del Defensor
del Pacient i ha recordat que

l’home estava en llista d’espera
des del gener del 2013.

Ara, el síndic de Greuges,
Rafael Ribó, està investigant el
cas i ja ha demanat al Departa-
ment de Salut que li proporcio-
ni tota la informació. També ha
sol·licitat els protocols de l’hos-
pital sobre la gestió de les prio-
ritats en les llistes d’espera.

Després de la denúncia,
l’Hospital de Bellvitge va emetre
un comunicat en relació amb
aquesta polèmica qüestió, on

argumenta que “l’assistència
mèdica prestada al pacient va ser
l’adequada”, tenint en compte
“l’estat i l’evolució de les múlti-
ples patologies que patia”. 

A més, des del centre sanita-
ri s’assegura que al pacient se li
van fer “els controls de segui-
ment necessaris” durant el perí-
ode que va estar a la llista d’es-
pera i que, quan es va detectar
que la seva situació clínica s’a-
greujava, l’operació “es va prio-
ritzar com a preferent”. 

El centre ha dit que l’assistència al pacient va ser “l’adequada”. Foto: Arxiu

Denuncien l’hospital per la mort
d’un pacient en llista d’espera

Homenatge | Premien la tasca de l’Escola de Música
L’Escola Municipal de Música ha rebut recentment el premi Conviure a 

Catalunya, un guardó que atorga l’Associació d’Antics Diputats del Parlament, 
en reconeixement al millor programa pedagògic dedicat a formar les noves 

generacions, L’orquestra simfònica de les escoles de L’Hospitalet.

Redacció
BELLVITGE

Proven un fàrmac contra el VIH
amb menys efectes secundaris
SANITAT4L’Hospital de Bell-
vitge i l’IDIBELL han participat
en un estudi mundial en el qual
s’ha provat un nou fàrmac con-
tra la SIDA amb menys efectes
secundaris a llarg termini. Se-
gons l’estudi, que ha estat pu-
blicat a la revista científica The
Lancet, el nou fàrmac seria be-
neficiós per al 65% de pacients
que pateixen la malaltia.

El nou fàrmac no repercuteix
negativament en els teixits dels
pacients, com sí que passa amb
el fàrmac més utilitzat per als pa-
cients amb aquest virus, el te-

nofovir disoproxil fumarate, el
qual pot causar efectes tòxics a
llarg termini als ronyons i als os-
sos en una petita proporció de
malalts. El nou fàrmac s’ano-
mena tenofovir alafenamide i
no es metabolitza a la sang, per
la qual cosa no genera efectes tò-
xics als teixits.

“Aquest és un gran avenç
per a una malaltia crònica com
és el VIH, que necessita un trac-
tament per a tota la vida”, ex-
plica el doctor Daniel Pod-
zamczer, cap de la Unitat de VIH
de l’Hospital de Bellvitge.

El nou fàrmac no afecta negativament els teixits humans. Foto: IDIBELL
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Pubilla Cases

L’Hospital General de l’Hospi-
talet compta des de fa uns dies
amb un nou equipament de res-
sonància magnètica. La nova
instal·lació podrà permetre, se-
gons informa el centre, una mi-
llora dels diagnòstics mitjan-
çant un programari molt avan-
çat que permet realitzar diversos
tipus d’estudis en menys temps.

La nova màquina compta
amb una tecnologia molt recent
que permet fer estudis com els de
difusió i espectroscòpia per res-
sonància magnètica. 

Segons ha informat el centre
sanitari, tots aquests estudis es
podran fer d’una manera molt
més ràpida, i assegura que es po-
drà arribar a reduir el temps
d’exploració dels pacients fins al
30%, en alguns casos. 

Aquesta millora en l’equipa-
ment era força esperada en
aquest centre sanitari, ja que
així s’evita que els pacients
s’hagin de desplaçar a altres
hospitals per fer-se les proves ne-
cessàries. D’aquesta manera, el
nou equip podrà cobrir la de-
manda d’exploracions de resso-
nància magnètica de la zona. 

Per altra banda, l’hospital
també destaca la comoditat de la
nova instal·lació per al pacient,
ja que s’ha aconseguit reduir el
soroll mentre es fan les proves.
A més, la nova màquina també
compta amb auriculars que ofe-
reixen música durant l’explora-
ció i un sistema d’il·luminació
ambiental amb llums de colors. 

La nova maquinària compta amb música i llums de colors. Foto: CSI

L’Hospital General instal·la 
un nou equip de ressonància

Redacció
PUBILLA CASES

L’associació educativa Itaca de
la Torrassa ha estat reconeguda
amb el Premi Ciudadanos, que
guardona entitats i institucions
que destaquen pels seus valors
humans, educatius, sanitaris i
socials, entre altres. 

Els premis es classifiquen
en diverses categories, entre les
quals es troben la responsabili-
tat social corporativa, la salut i
qualitat de vida, el suport social
i la solidaritat.

Itaca ha estat reconeguda
pel seu compromís amb l’edu-
cació en el temps lliure dels
nens i nenes i joves del barri de
Collblanc-la Torrassa. I és que
els premis Ciduadanos han des-
tacat la tasca integradora que
l’associació Itaca du a terme
amb projectes que tenen una es-
pecial dedicació i atenció a l’ac-
ció social i comunitària.

L’encarregat de recollir el
premi va ser Felipe Campos, el
director general de l’entitat, el
passat dia 27 d’abril a Madrid.

Altres institucions i empre-
ses premiades han estat el pro-
jecte Novartis Malaria Initiative,
la Fundació Eroski, C&A, CO-
CEDER, l’associació Naya Na-

gar, FENIN, la Fundació Gru-
nenthal i Ferrovial.

Aquests premis, en edicions
anteriors, també van reconèixer
la feina d’institucions i empre-
ses internacionals de renom
com ara UNICEF, Save The
Children, la Fundació Èxit i Pro-
yecto Hombre.

Entrada de l’associació, al barri de la Torrassa. Foto: Arxiu

Premien la tasca de l’Associació
Itaca amb un guardó estatal

Redacció
TORRASSA

Collblanc-Torrassa
Música | Curs Internacional de Direcció d’Orquestra
El Teatre Joventut ha participat en el Curs Internacional de Direcció d’Orquestra
Antoni Ros Marbà, que compta també amb la col·laboració el Conservatori del 
Liceu, la Fundació Pau Casals, l’Orquestra de Cambra de Granollers i l’Escola 
Superior de Música de Catalunya. La presentació es va fer el 7 de maig a l’Esmuc.

La Bòbila acull un cicle de
cinema negre aquest mes

CULTURA4El Centre Cultural la
Bòbila acull des de principis de
mes el cicle de cinema negre La
mort viatja en tren, en el marc
del programa cultural L’H Con-
fidencial.

Aquells que hi estiguin in-
teressats podran assistir-hi fins
al pròxim 29 de maig.

Les pròximes projeccions
tindran lloc el divendres 22 de
maig, quan es visionarà la pel·lí-
cula El Expreso de Chicago,
d’Arthur Hitler, que data de

l’any 1976. És un film nord-
americà que narra la història
d’un viatge en tren des de Los
Ángeles fins a Chicago d’un edi-
tor que coneix un escriptor que
acaba sent assassinat.

La darrera projecció, la
pel·lícula Testigo accidental,
de Peter Hyams, tindrà lloc el di-
vendres 29 de maig. L’argu-
ment se centra en una dona
que és testimoni presencial de
l’assassinat d’un home amb el
qual tenia una cita a cegues.

Un fotograma de Testigo accidental. Foto: Arxiu

Iceta visita el Cinema Romero
per donar suport a Marín

ELECCIONS4El primer secretari
del PSC, Miquel Iceta, va visitar
l’antic Cine Romero, convertit
ara en equipament municipal de
lleure per a infants i joves, per
acompanyar l’alcaldessa Núria
Marín.

Durant l’acte electoral, l’al-
caldessa Marín va explicar que
els ajuntaments es troben “molt
sols” i que “tant el govern cen-
tral com el govern de la Gene-

ralitat” els hi han girat l’esque-
na en els últims quatre anys.

Per la seva banda, el primer
secretari socialista va assenya-
lar que “els cinc municipis amb
més inversió municipal de Ca-
talunya són socialistes”, i que un
d’ells “era l’Hospitalet”. A més,
Iceta va assegurar que aquesta
era una de les raons per “co-
mençar la campanya visitant
l’Hospitalet i Núria Marín”. 

Quatre ferits per arma 
blanca al metro de la Torrassa 
SUCCESSOS4Quatre persones
van resultar ferides per arma
blanca a l’estació de metro de la
Torrassa el passat dilluns 11 de
maig a la nit, després que dues
persones iniciessin una discus-
sió en un vagó. 

L’agressor, presumptament,
hauria començat a increpar una
dona al vagó de metro i, en sor-
tir la seva parella a defensar-la,
aquesta hauria rebut una gani-

vetada. Altres dos viatgers, i la
mateixa dona, van patir també
ferides de ganivet.

Dues de les víctimes van pre-
sentar ferides greus i les altres
dues estan ferides lleument. Els
fets van tenir lloc al voltant de les
onze de la nit, quan la Guàrdia
Urbana va rebre una alerta so-
bre l’agressió. Dues patrulles es
van traslladar a l’estació i van de-
tenir el presumpte agressor.

Política | ERC-AM aposta pel parc de Can Rigalt
El candidat d’ERC-AM a les eleccions municipals, Antoni Garcia, va visitar 

fa uns dies Pubilla Cases, juntament amb altres membres de la candidatura. 
Durant la jornada, el partit es va comprometre a impulsar el parc metropolità 

de Can Rigalt a partir de l’any que ve i a establir un pla de rehabilitació d’edificis.
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Comerç

Del 14 al 17 de maig el barri de
Sant Josep ha celebrat la segona
edició de la ruta gastronòmica
Sant Josep de Tapes, coincidint
amb la Festa Major del barri.

Hi han participat tretze es-
tabliments del barri, els quals
han ofert durant aquests dies
una tapa, acompanyada amb
una canya de cervesa, una copa
de vi o refresc, a un preu total de
2,5 euros. Es tracta d’una ini-
ciativa que té l’objectiu de dina-
mitzar el sector de la restauració
del barri alhora que es dóna a co-
nèixer  la seva oferta als veïns i
veïnes i als visitants.

Entre els participants, es va
votar la Tapa més popular, per
votació ciutadana, i la Tapa al
servei de qualitat, escollida per
un jurat format per professionals

del Centre de Formació d’Hos-
taleria del consistori i pel Gremi
d’Hostaleria i Alimentació de la
ciutat. A més, entre els assistents,
es van sortejar diversos premis.

FESTA DEL COMERÇ
A més d’aquesta iniciativa, els co-
merciants  associats al Grup de
Botigues del Centre i Sant Josep

han protagonitzat un vídeo pro-
mocional amb el lema Fer gran
el petit comerç, que convidava
tothom a assistir a la Festa del
Comerç, que va començar dis-
sabte 16 de maig a Sant Josep i
passarà per altres barris. Els
pròxims seran Santa Eulàlia –6
de juny– i Collblanc-La Torras-
sa –13 de juny–.

A la ruta hi han participat 13 establiments. Foto: HG

El barri de Sant Josep celebra 
la seva segona ruta de tapes

Redacció
SANT JOSEP

Les Pimes reclamen més
simplificació administrativa

EMPRESA4El segon Congrés
de la Micro, Petita i Mitjana
empresa de Catalunya es va ce-
lebrar el passat 11 de maig, on es
va analitzar l’estat de les Pimes
i es va elaborar un memorial de
propostes de millora per fer-
les arribar a la Generalitat.

En el marc del congrés, AE-
BALL, que aglutina les Pimes de

l’Hospitalet i el Baix Llobregat,
van demanar reduir les càrre-
gues fiscals, sobretot en cotitza-
cions socials i es van mostrar
preocupats per l’elevat nivell de
regulació que pateixen i per
“l’excessiva” paperassa admi-
nistrativa. També van reclamar
millores en el transport públic
als polígons industrials.

Esplugas promet  “mà dura”
amb el ‘top manta’

COMERÇ4La candidata del PP
per a les eleccions municipals del
24 de maig, Sonia Esplugas, va
exposar fa uns dies les propostes
del seu partit en l’àmbit del co-
merç local. Esplugas va fer èm-
fasi, durant un acte que va tenir
lloc a La Farga, en “limitar la pro-
liferació de guetos comercials
en defensa del comerç local de la
ciutat”. També va assegurar que
posarien l’accent en el “control de

l’activitat comercial que no com-
pleixi amb la normativa vigent i
que perjudiqui els comerços que
sí que la compleixen”.

Esplugas va ser molt con-
tundent amb la venda ambulant
no autoritzada i el “top manta”,
amb els quals tindran “toleràn-
cia zero”. També ho va ser amb
els locutoris, bazars i kebabs,
dels quals va tornar a dir que en
limitarien la seva concentració. 

Campanya | Ofertes als comerços de Pubilla Cases i Can Serra
Des del passat 23 d’abril al 3 de maig els comerços dels barris de Pubilla Cases i Can Serra
han dut a terme la iniciativa Onze dies fantàstics de compres, organitzada per l’Associació

de Comerciants Pubilla Cases-Can Serra.  A més, el dia de Sant Jordi tots els clients i
clientes que compraven en aquests comerços van rebre un punt de llibre de regal. 

Ja es coneix el nou entrenador
de l’Hospi. Es tracta de Martí Ci-
fuentes, exentrenador del Sant
Andreu –al que va salvar del
descens la temporada passa-
da– i de només 32 anys. 

Cifuentes serà el substitut
d’un Kiko Ramírez que, un any
i mig després de la seva arriba-
da, va anunciar que plega per vo-
luntat pròpia. El passat 9 de
maig, l’Hospi va comunicar l’a-
déu de l’entrenador tarragoní, de
manera que el partit que va en-
frontar l’Hospitalet i l’Huracán
de València (2-0) va ser l’últim
de Ramírez a l’estadi Municipal. 

L’arribada del tarragoní a
mitjans del curs 2013-2014 va
ser un revulsiu per a l’equip, ja
que el va agafar al descens i va
aconseguir classificar-lo per al
play-off. Aquesta temporada va
començar amb la marxa d’al-

guns titulars, però el balanç fi-
nal també ha estat positiu.

HAMMOUCH TAMBÉ MARXA
Però el de Ramírez  no és l’únic
adéu de l’entitat. El passat dijous
14, el director tècnic, Iván Ham-
mouch, també va anunciar la
seva marxa després de nou anys
al club. El barceloní va assumir
el càrrec l’estiu passat, i fins al

mes de gener havia compatibi-
litzat els despatxos amb els te-
rrenys de joc. 

En l’anunci del seu comiat,
Ivan Hammouch va agrair al
club i a l’afició tot el temps que
han compartit i va desitjar que
“això sigui un fins després”.
Hammouch també va assegurar
que vol tornar “algun dia” a
l’Hospi. 

Moment de la signatura del contracte per part de Cifuentes. Foto: CELH

Cifuentes substituirà Ramírez 
a la banqueta de l’Hospi

Redacció
L’HOSPITALET

Esports
Equipaments | Marín promet construir un camp de futbol a la Torrassa
En el seu primer acte de campanya, l’alcaldessa de la ciutat i candidata del PSC a la reelecció, Núria
Marín, es va comprometre a construir un camp de futbol nou al parc de la Torrassa. Marín va assegurar
que la ciutat té “un deute amb el CEE Collblanc-Torrassa, amb la gent de futbol d’aquests barris i amb els
joves amb els quals treballen”. “Tenim el projecte, tenim el terreny i els diners per fer-ho” va afegir.

La ciutat es prepara per 
al tercer Campus Jordi Alba

FUTBOL4L’Estadi Municipal
de L’Hospitalet i el Poliesportiu
Municipal Bellvitge Sergio Man-
zano seran els escenaris del ter-
cer Campus Jordi Alba, que tin-
drà lloc a partir del 29 de juny i
fins al 17 de juliol. 

El lateral hospitalenc del
Barça i l’alcaldessa de la ciutat,
Núria Marín, van presentar la
tercera edició del campus el
passat dimecres 13 de maig.
Durant l’acte, Marín va agrair al
futbolista que tornés a triar el
municipi, i va destacar que

aquesta“és una iniciativa que
fomenta la pràctica esportiva
entre els infants”.

El campus pretén que els
nois i noies d’entre 6 i 16 anys
treballin els principals aspectes
tècnics, tàctics i psicològics del
joc, a banda de promoure els va-
lors de l’esport que també s’han
d’aplicar a la vida, com el res-
pecte, el treball en equip o la ca-
pacitat de no rendir-se.

Com a gran novetat, enguany
hi haurà un apartat de tecnifi-
cació específica per a porters.
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Despertar-se al bell mig de la na-
tura, sense horaris, anar a peu al
supermercat del recinte i com-
prar pa acabat de fer, disposar
d’un equip d’animació, servei
de cangur i diverses instal·lacions
per nens o d’un restaurant on es-
morzar, dinar i sopar i la possi-
bilitat de conèixer nous amics
són molts dels atractius de fer
càmping en família, una de les
propostes d’oci que està impul-
sant la Diputació de Barcelona.

A prop de Barcelona hi ha
una àmplia oferta de càmpings
on es pot gaudir d'unes vacan-
ces o d’una escapada de cap de
setmana. Hi ha una cinquante-
na d’establiments dels progra-
mes turístics de la Diputació, en
caravanes, autocaravanes, ten-
des o bungalous, de manera
que la feina més feixuga consis-

teix a triar entre mar, interior o
muntanya.

D’aquesta manera, al litoral
barceloní hi ha un bon nombre
d'instal·lacions d’acampada ubi-
cades al costat del mar, en un en-
torn ideal per gaudir del sol i

practicar esports nàutics. En
molts casos tenen accés directe
a l’aigua, de manera que no cal-
drà fer servir el cotxe. Calella,
Malgrat de Mar, Pineda de Mar
i Santa Susanna són els quatre
municipis que han aconseguit la
certificació de Destinacions de
Turisme Familiar, de manera
que aquests quatre municipis
del Maresme s’han convertit en

referents per al turisme d’oci
pensat per a les famílies.  

Fer càmping a l’interior de les
comarques permet retrobar-se
amb les tradicions rurals i tastar
alguns dels millors plats de la
gastronomia tradicional catala-
na. En aquest sentit, no es pot
deixar passar la visita als mercats
de pagès, els veritables aparadors
dels productes de la terra. A les
places de Vic, Calaf o Manresa
sorprèn una oferta d’especialitats
que no para de créixer.

Per últim, els amants de la
muntanya estaran encantats
amb els establiments d’acam-
pada ubicats als Pirineus. L’es-
cenari principal és el Parc Na-
tural del Cadí-Moixeró, al Ber-
guedà, que acull una enorme
biodiversitat en la qual els més
petits gaudiran moltíssim amb
les sortides d’observació de la
fauna que s’hi organitzen, i vol-
dran saber-ho tot de la vida,
l'entorn i les característiques
dels animals protagonistes.

Espais per desconnectar
» Els càmpings de les comarques barcelonines s’han convertit en una alternativa d’oci i turisme

» Sigui al litoral o a l’interior, cada cop més famílies trien aquestes propostes per a les seves vacances 

PREMI4Situat al nord de Vila-
nova i la Geltrú, el càmping i ciu-
tat de vacances Vilanova Park ha
estat un dels establiments guar-
donats amb el premi Best Cam-
ping 2015, un prestigiós reco-
neixement internacional, junta-
ment amb 14 càmpings cata-
lans més.

Vilanova Park acull caravanes

i autocaravanes i ofereix bunga-
lous i estades per a tota la famí-
lia durant tot l’any.

Les seves instal·lacions in-
clouen un spa, gimnàs, salons
privats per organitzar actes, pis-
tes de tennis i de tennis taula, a
banda d’una àmplia terrassa o
una pista de minigolf, a banda de
dues piscines.

El millor càmping de l’any

Els més mariners i els amants de la muntanya o de l’interior tenen un ampli ventall de càmpings a la seva disposició. Fotos: Diputació

Caravanes, tendes 

i bungalous, tres 

maneres d’acampar

Campanya | Més informació al portal web
En el marc de la campanya Barcelona és molt més, la Diputació explica i impulsa diferents
propostes destinades a conèixer l’oci, la cultura i la natura de les comarques barcelonines.

Al portal web www.barcelonaesmoltmes.cat s’expliquen les propostes i es faciliten tots 
els detalls necessaris per poder planificar sortides per la costa o per la muntanya.

Redacció
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AGENDA MENSUALAGENDA MENSUAL
DILLUNS 25 DE MAIG
18:00 Grans clàssics de l’humor: Buster Keaton.

Cinema familiar.  Tipus d'entrada: Lliure.
Durada de l’activitat: una hora, aproxima-
dament. Lloc: CC La Bòbila.

DIMECRES 20 DE MAIG
19:30 Cicle Pessics de Ciència: Smart Cities, un

ecosistema sensitiu. A càrrec de Carlos Gua-
dián, diplomat en gestió i administració pú-
blica i llicenciat en ciències polítiques. Lloc:
Auditori Barradas.

DIJOUS 21 DE MAIG
13:45 Sortida cultural organitzada per la bi-

blioteca per anar a veure la gravació del pro-
grama de TV3 El gran dictat. Cal inscripció prè-
via. Durada: quatre hores, aproximadament.
Lloc: Biblioteca Josep Janés.

FINS AL 31 DE MAIG
Matí-Tarda Exposició Arranz-Bravo. Magnus.  La

mostra recull una selecció de seixanta obres
de gran format dels últims deu anys de l'ar-
tista. Tipus d'entrada: Lliure. Lloc: Centre d'Art
Tecla Sala.

FINS AL 14 DE JUNY
Matí-Tarda Exposició Alcover. El moll de l'os. La

mostra és la consciència central de l’escultura
de l’artista Josep Maria Alcover, la veu que res-
pon a una altra veu. Tipus d'entrada: lliure.
Lloc: Centre d'Art Tecla Sala. 

DIJOUS 21 DE MAIG
18:00 L'hora del conte: 1, 2, 3... botifarra de pa-

gès!  a càrrec del rondallaire Santi Rovira. Ti-
pus d'entrada: lliure. Durada: una hora i
mitja. Lloc Biblioteca Josep Janés.

DISSABTE 23 DE MAIG
12:00 L’hora del conte en anglès a càrrec de

Kids&Us Hospitalet. Tipus d'entrada: lliure.
Preu: activitat gratuïta. Durada aproximada:
una hora. Lloc:  sala infantil de la Biblioteca
Santa Eulàlia.

DIMECRES 20 DE MAIG
10:00 Xerrades sobre salut adreçades a dones

en el marc del Programa Municipal per a la
Dona. Durada aproximada: una hora. Lloc:
Complex Municipal Europa-Gornal.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Poesia amb els cinc sentits a càrrec de
Mariona Prats Casadesús. Activitats per
a infants de 6 a 10 anys acompanyats
per les seves famílies. Cal inscripció prè-
via. Lloc: Biblioteca la Florida.

Laboratori de lectura 
en família

Dc. 20 de maig a les 18:00

Durant la xerrada es tractaran qüestions
com quins aliments necessitem cada
dia, què ens aporten i com podríem
menjar de forma saludable sense que
sigui avorrit, entre altres. Lloc: Centre
Cultural Bellvitge.

Xerrada: Menjar Sa i 
Dieta  Mediterrània
Dm. 19 de maig a les 19:00

Cicle de cinema negre amb pel·lícules
on el tren i el viatge són els protago-
nistes. Els pròxims passes són els di-
vendres 22  i 29 de maig, a les 19:00
hores al CC La Bòbila.

L’H Confidencial: 
‘La mort viatja en tren’

Fins al 29 de maig

Darrera trobada del curs d'escacs que
s’ha realitzat al llarg de l'any per a nens
a partir de 6 anys. Aquesta activitat l’or-
ganitza Escacs L’Hospitalet. Lloc: Bi-
blioteca Santa Eulàlia.

Darrera trobada d’Escac 
al Rei! Festa d'estiu
Dv. 5 de juny a les 17:30
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